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"Nem erdő az erdő, hogyha nincsen fája, 

Szomorú, ha nincsen dalos madárkája. 

Mi a kert fa nélkül? S ha nincs madár benne? 

Nálok nélkül ez a világ, de szomorú lenne." 

 

Benedek Elek soraival köszöntöm Önöket ezen a mai sajtótájékoztatón. Szerencsére itt még 

nem tartunk, és bízom benne, ez a pár soros aggodalom csak költői túlzás marad. 

 

Ugyanakkor nem véletlen, hogy Benedek Elek kortársának, a polihisztor tudós és politikus 

Herman Ottó egykori nyaralójánál hívom fel a figyelmüket a kormány múlt héten megjelent 

rendeletére, ami lehetőséget adhat az erdő- erdőgazdálkodási törvény, valamint a 

természetvédelmi törvény szigorú szabályai alóli felmentésekre. Aggodalmunk azért, hogy 

ezzel a visszaélések vagy a természetvédelmi szempontból felelőtlennek minősíthető 

cselekedetek következhetnek be. Lehetőség nyílik olyan tarvágásokra, amelyek Miskolc 

lakossága számára közvetlenül is és globálisan is komoly károkat okozhatnak a jövőben. 

Nemcsak arról van szó, hogy erdőrészek tűnhetnek el, különösen a települések közvetlen 

környezetében. A fás területek hiánya egy-egy özönvízszerű esőzés idején, jobb esetben csak 

ingatlanokban tesz kárt, rosszabb esetben emberéletet követelhet. Mi Miskolcon csak a 

közelmúltban is többször megtapasztaltuk, közvetlenül átéltünk ilyen helyzeteket. 

 

Ugyanakkor nem hagyhatjuk figyelmen kívül azt sem, hogy valós probléma sok családban a 

tűzifa beszerzése, különösen most, amikor az elszabadulni látszó energiaárak miatt kemény 

télre készül mindenki. A rezsicsökkentés korszakának vége, és én a magam részéről mindent 

megteszek, hogy a korlátozás nélküli fairtás ideje ne jöjjön el! 

 Ennek érdekében bejelentem, hogy.... 

1. A mai napon Miskolc város humán és környezetvédelmi területért felelős 

alpolgármestereként indítvánnyal fordultam 

Dr. Kozma Ákos – alapvető jogok biztosa és 

 Dr. Bándi Gyula – a jövő nemzedékek érdekeinek védelmét ellátó biztoshelyettes 

hivatalához 

A több oldalas indítványban jogi és szakmai érvek mentén indítványt tettem arra, hogy  

a. az Alapvető Jogok Biztosa kezdeményezze a 287/2022. (VIII. 4) Kormányrendelet 

Alaptörvénnyel való összhangjának felülvizsgálatát, valamint a kormányrendelet 

nemzetközi szerződésbe ütközésének vizsgálatát.  

b. a Jövő nemzedékek érdekeinek védelmét ellátó biztoshelyettes pedig szíveskedjen 

megvizsgálni a jövő nemzedékek érdekeinek a fentiekben hivatkozott 

kormányrendelettel való összhangját. 

2. Szeretnék átadni a sajtó számára egy nyílt levelet, amelyet alpolgármesterként Novák 

Katalin jelenlegi köztársasági elnöknek és Áder János leköszönt köztársasági elnök 

úrnak szeretnék eljuttatni. (Levél mellékletben.) 

https://www.ajbh.hu/kozma-akos


 

3. Bejelentem, hogy Miskolc város polgármestere és városvezetése úgy döntött, hogy a 

kormányrendelet adta lehetőséggel nem fog élni, és a város területén a város 

tulajdonában lévő erdőségekben továbbra is a legszigorúbb természetvédelmi szabályok 

szerint fog eljárni. Az erdőírtást, fakivágást nem engedélyezi. 

 

 

4. Ma sok ember szorul pártfogásra, segítségre. Azt mondják ilyen időkben ismerszik meg 

az ember. Ahogy Szent István fiához írt intelmeiben írja. Nem uralkodni, hanem 

gyámolítani kell az embereket. Mi itt a városban ezt tartjuk irányadónak. Ezért Miskolc 

város vezetése dolgozik azon a válság kezelésére alkalmas csomagon, amely az előttünk 

álló őszi időszakra készül. Hogy Szent István gyermekéhez írt intelmeire utaljak: 

Elfogadni annak kezét, aki azért nyújtja felénk, mert segítséget kér és védelemre szorul. 

Miskolc nagysága éppen abban rejlik, hogy minden időben igyekezett megfelelni Szent 

István parancsának és befogadta a messziről érkezőket, befogadta a rászorulókat. 

 

 

Miskolc, 2022.aug. 11  

Varga Andrea 

alpolgármester 

 

 


